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Zápis ze zasedání Školské rady MZŠ Kamenačky Brno 

konaného dne 26. dubna 2022 

 

Přítomni: 

Bc. Jana Šťastná, Ing. Roman Vašina, MVDr. Ing. Václav Trojan, Ph.D. (zástupci MČ Brno – Židenice) 

Mgr. Magda Samková, Mgr. Martin Sehnal, Mgr. Sylvie Zavadilová (rodiče) 

Mgr. Zdeňka Maráková, Mgr. Ivana Nekudová, Lenka Procházková (pedagogové) 

 

Hosté:  

Mgr. Martina Zavřelová (ředitelka) 

 

Navržený program jednání: 

1. Přivítání členů školské rady 

2. Zařazení MZŠ Kamenačky do seznamu určených základních škol k poskytování bezplatné přípravy 

žáků cizinců 

3. Plánované investiční akce ve škole, včetně oprav 

4. Zápis do první třídy 

5. Kyberšikana ve škole 

6. Transparentnost školy při výběrových aktivitách (třída s rozšířenou výukou jazyků, Pythagoriáda 

apod.) 

7. Různé 

 

1. Přivítání členů školské rady: 

Předsedkyně školské rady MZŠ Kamenačky Mgr. Magda Samková přivítala členy školské rady 

a zkonstatovala usnášeníschopnost. 

Hlasování o programu jednání: 

Usnesení: Školská rada schvaluje navržený program jednání (pro 9, proti 0, zdržel se 0). 

Program jednání školské rady byl schválen členy v navrženém znění  

 

2. Zařazení MZŠ Kamenačky do seznamu určených základních škol k poskytování bezplatné přípravy 

žáků cizinců 

Hlavní cílovou skupinou pro poskytování jazykové přípravy k začlenění do základního vzdělávání jsou 

nově příchozí žáci-cizinci v základních školách, kteří mají potřebu vzdělávání v češtině jako druhém 

(popř. cizím) jazyce. Nově příchozím cizincem se rozumí cizinec, který plní povinnou školní docházku 

na území ČR po dobu nejvýše 12 měsíců (pro školní rok 2021/2022 platí podmínka 24 měsíců). Za 

určitých podmínek lze do fungující skupiny pro jazykovou přípravu začlenit také ostatní žáky s potřebou 

jazykové podpory, tj. zejména žáky cizince s delším pobytem nebo žáky s českým občanstvím, kteří mají 

odlišný mateřský jazyk. 
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Školský zákon ukládá krajskému úřadu povinnost zajistit pro žáky, kteří jsou dětmi osoby s cizí státní 

příslušností, bezplatnou přípravu k začlenění do základního vzdělávání, zahrnující výuku českého jazyka 

přizpůsobenou potřebám těchto žáků.  

Škola je zařazena na seznam škol určených pro jazykovou přípravu tehdy, pokud je zřízena krajem, obcí 

nebo dobrovolným svazkem obcí a má minimálně 5 % žáků cizinců. Předpokládá se, že výuka bude 

organizována zpravidla pouze po část týdne a ve zbytku se žáci budou účastnit výuky s kmenovou třídou.  

Financování jazykové přípravy je dvojí – z prostředků MŠMT ČR a z prostředků kraje.  

P. Vašina sdělil, že do seznamu škol určených k poskytování bezplatné přípravy žáků cizinců je 

v Židenicích kromě MZŠ Kamenačky zařazena také ZŠ Krásného. 

P. ředitelka sdělila, že ve škole je 30 dětí cizinců, skupiny navštěvuje 14 žáků. Dále sdělila, že 

v souvislosti s válkou na Ukrajině přijala 3 děti (9. třída a sourozenci ve 3. a 5. třídě). 

 

3. Plánované investiční akce ve škole, včetně oprav 

P. ředitelka a p. Vašina informovali, že největší investiční akcí ve škole je plánovaná úprava topných 

systémů v budově K2 (výměna kotlů) v plánované částce 2,7 milionu Kč, dále realizace zádržných 

systémů na střeše školy ve výši 120 tisíc Kč (zadržení padajícího sněhu) a pracuje se na projektu 

nástavby (dostavby) školy, což je projekt finančně velice náročný a jeho realizace zatím není v dohledu. 

Tyto investiční akce budou hrazeny z rozpočtu obce. Na projekt úpravy topných systémů bude 

navazovat výměna topidel ve škole. 

Dále p. ředitelka sdělila, že plánovanou opravou je výměna linolea v budově I. stupně (I. patro). Dále 

plánuje vybudovat venkovní učebnu na dvoře (altán), na který je vypracován a schválen projekt, ale 

není možné sehnat řemeslníky na jeho realizaci. Plánuje také vybavit hřiště pro školní družinu (po 

vybudování altánu), pořídit interaktivní panel pro výuku na I. stupni a rozdělit prostor bývalé šatny na 

I. stupni na 2 menší učebny, které lze využít pro výuku menších skupinek žáků. 

P. Šťastná vznesla dotaz ohledně plánovaných projektů v rámci energetických úspor v souvislosti 

s úpravou dotačního programu Zelená úsporám (např. zateplení, výměna oken, rekuperace, solární 

panely apod.). 

P. Vašina sdělil, že dosud nejsou známy podmínky těchto dotačních programů. 

 

4. Zápis do první třídy 

 

P. ředitelka sdělila, že obdržela 80 žádostí o přijetí dítěte k základnímu vzdělávání. Z tohoto počtu již 

obdržela 5 žádostí o odklad povinné školní docházky. Ve škole je 45 volných míst, spádových žáků je 

cca 60. Dále uvedla, že kapacita školy je 400 žáků a z deváté třídy bude odcházet 30 žáků. Ve školním 

roce 2022/2023 budou ve škole 2 třídy prvňáčků. 

P. Vašina doplnil, že základní školy v Židenicích mají volných míst 250 a žádostí o přijetí je 350. 
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5. Kyberšikana ve škole 

 

P. Samková a P. Zavadilová informovaly členy školské rady o spolupráci školy při řešení kyberšikany 

v 6.B.  

P. Samková navrhla, aby škola žáky seznamovala častěji s pojmem kyberšikana a možnostmi jejího 

řešení (zejména s ohledem na online výuku a častější využívání moderních komunikačních prostředků) 

a navrhla v prostorách školy zveřejnit informaci pro žáky, na koho je možné se v případě kyberšikany 

obrátit (rodič, učitel). Přestože kyberšikana vzniká zejména ve volném čase žáků, přenáší se bohužel 

také do třídního kolektivu a do výuky. Proto je při řešení kyberšikany nutná i spolupráce školy.   

 

 

6. Transparentnost školy při výběrových aktivitách (třída s rozšířenou výukou jazyků, Pythagoriáda 

apod.) 

 

P. Samková navrhla, aby s ohledem na transparentnost výběrového řízení do třídy s rozšířenou výukou 

jazyků byla na stránkách školy zveřejněna nejenom informace o tom, že výběrové řízení proběhne, ale 

také informace o tom, jak výběrové řízení proběhlo a kolik žáků bylo do této třídy přijato. 

Dále poprosila o sdělení, jak škola postupuje při výběru žáků účastnících se např. Pythagoriády, zda 

mají možnost zúčastnit se všichni žáci, kteří mají zájem, nebo učitelé žáky vybírají. P. ředitelka sdělila, 

že se soutěží mohou zúčastnit všichni žáci, kteří projeví zájem.  

 

 

7. Různé 

P. ředitelka uvedla, že členům školské rady bude zaslán k připomínkám a následně ke schválení 

změněný školní vzdělávací program. Změna se týká obsahu učiva informatiky (počty hodin zůstanou 

zachovány). 

P. Vašina vznesl dotaz, zda součástí nové informatiky je i robotika, jejíž zařazení (na základě návštěvy 

ZŠ Hnězdno v Polsku jako spolupracující školy) opravdu doporučuje. P. ředitelka sdělila, že robotika je 

součástí nové informatiky. 

 

Zapsala: Mgr. Magda Samková 


